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 - Geotermia - 
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A hazai geotermális energiahasznosítás messze elmarad potenciáljától. Az ismert lehetőségek 
egy tizedét sem elérő kihasználtság arra enged következtetni, hogy gondok vannak a 
beruházások megvalósulásához szükséges jogszabályi és/vagy finanszírozási környezetben. 
Tapasztalatunk szerint a hazai energiapolitika nem kezeli prioritásként a megújuló (és azon 
belül a geotermális) energiahasznosítás előremozdítását, így előremutató változások csak 
lassan következnek be.  

Az Energia Klub fontosnak tartja, hogy a geotermikus energiatermelés érintettjei megvitassák 
a kérdésről alkotott nézeteiket, és közösen jelöljék ki a követendő, ideális irányvonalat.  

Közös megoldást kell találni a következő sürgető problémákra:  

• A jelenlegi jogszabályok visszasajtolásra kötelezik a termálenergiát hasznosítókat. Többen 
ezen kötelezettség feloldását sürgetik. Milyen okokból? Hogyan lehetséges hatékonyan 
mérlegelni, hogy mely beruházáok esetében indokolt és szükséges a visszasajtolás? Hogyan 
hozhatóak összhangba a beruházói és környezetvédelmi érdekek? 

• Bonyolult és hosszadalmas engedélyeztetési folyamattal kell szembesülnie annak, aki 
geotermális beruházásba kezd. Hogyan képzelhető el az adminisztratív akadályok 
csökkentése, miképpen egyszerűsíthetőek a bonyolult és hosszadalmas eljárások?  

• Miképpen kellene illetve lehetne módosítani a KEOP támogatási rendszerét a földhő 
használat elterjesztése érdekében? Mik a főbb problémák a KEOP-pal?  

• Milyen lehetőségeket látnak a különböző szereplők a geotermia hazai szerepének 
növelésére? 

• Mit vár el a szakma a döntéshozóktól? 

• Jelenleg meglehetősen szerteágazó a geotermális energia hasznosítását meghatározó 
jogszabályi környezet. Hogyan lehet a szabályozást egyszerűsíteni? Vannak lefedetlen 
területek, amelyeket a jelenlegi jogszabályok nem érintenek? Megoldást jelentene-e egy 
kerettörvény jellegű megújuló energia törvény?  

 

Ezekre, és a résztvevők által felvetett egyéb kérdésekre kívánunk választ találni a keddi 
kerekasztal-beszélgetésen.  

           A szervezők 


